
Rada Gminy Piaski 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy 

 

 

Protokół nr 31/2021 

 

XXXI Posiedzenie w dniu 13 grudnia 2021  

Obrady rozpoczęto 13 grudnia 2021 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 15:00 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

 

Obecni: 

1. Grażyna Andrzejewska  

2. Bernard Dorsz  

3. Justyna Grobelna  

4. Jacek Jańczak  

5. Marek Majsnerowski  

6. Dariusz Naskręt  

7. Rafał Nowak  

8. Marcin Porzucek  

9. Hanna Powicka  

10. Karolina Przybylska  

11. Dagmara Rucińska  

12. Justyna Sarbinowska  

13. Beata Tyrakowska  

14. Łukasz Waleński  

15. Maria Wesołek  

 

Wiesław Glapka – Wójt Gminy 

Andrzej Konieczny – Skeretarz Gminy 

Elżbieta Karolczak – Skarbnik Gminy 

 

Tematy posiedzenia 

1. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Piaski za 10 m-cy 2021r 

2. Podsumowanie realizacji zadań inwestycyjnych : WPF ,jednoroczne i jednoroczne remontowe 

3. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 246/2021 w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2021r. 

4. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 247/2021 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2021 - 2025. 

5. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 248/2021 prawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Gostyńskiego na rok 2021 

6. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 249/2021 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piaski na 

lata 2022-2027 

7. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 250/2021 w sprawie uchwały budżetowej na 2022 rok 

8. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 251/2021 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na rok 2022 

9. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 252/2021 w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej. 

10. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 253/2021 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji na 2022 rok. 

11. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 254/2021 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Edukacji, Kultury i 

Pomocy Społecznej na 2022 rok. 

12. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 255/2021 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu i Rozwoju 

na 2022 rok. 

13. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 256/2021 w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości 

 

Ad.1. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Piaski za 10 m-cy 2021r 

Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Piaski za 10 m-cy 2021r. omówiono 

zgodnie z Uchwała Nr XXII/171/2021 z dn. 15.12.2020r. w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu i 

Rozwoju.  

Stan gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Piaski przedstawił Wójt Gminy. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 



Radny Rafał Nowak poprosił o przygotowanie informacji porównującej odbiór odpadów komunalnych w roku 

2020/2021 – odpady zmieszane i segregowane. Zapytał również o przygotowanie  specyfikacji do przetargu. 

Zapytał czy uwzględniono mocniejsze worki i wyznaczono częstotliwość odbioru odpadów komunalnych. 

Zwrócił uwagę, iż mieszkańcy podczas miesięcy jesiennych październik – listopad zgłaszali, iż brakuje 

możliwość wywozu odpadów biodegradowalnych ze względu na sprzątanie w tym czasie ogródków.  

Radna Justyna Sarbinowska zaproponowała aby zmniejszyć częstotliwość wywozu odpadów komunalnych – 

zmieszanych – na raz w miesiącu, ze względu na powstanie nowej frakcji – popiołu.  

Radny Dariusz Naskręt mieszkańcy zwracają uwagę, że w miesiącach jesiennych brakowało wywozu odpadów 

biodegradowalnych. Dodał, że w miesiącach grzewczych z odpadów zmieszanych odejdzie popiół, zmniejszy się 

objętość odpadów zmieszanych. 

 

Przewodnicząca posiedzenia zaproponowała aby Radni wszystkie swoje uwagi i propozycje zgłosili pisemnie do 

biura rady.  

Wójt odpowiedział, że specyfikacja zostanie przygotowana, przed ogłoszeniem przetargu, jeżeli będzie wspólne 

posiedzenie komisji specyfikacja zostanie omówiona aby wspólnie przedyskutować wszystkie zadania. Co do 

wcześniejszego tematu – składnie do biura pary propozycji do specyfikacji do przetargu b – Wójt poinformował, 

że zostaną spisane z protokołu.  

     

 Radni wnosili aby w specyfikacji do przetargu było wskazane: 

- jakość worków – mocniejsze 

- częstotliwość odbioru odpadów: 

• biodegradowalne – w miesiącach jesiennych październik – listopad częściej (2 razy w miesiącu) 

• zmniejszyć częstotliwość odbioru odpadów komunalnych – zmieszanych (raz w miesiącu) z powodu 

powstania nowej frakcji – popiół   

 

Po przerwie Wójt poinformował Radnych, że ze względu na podjętą uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Piaski podjętej na XXVIII sesji Rady Gminy nie można w specyfikację 

przetargu wprowadzić proponowanych zmian. Przetarg najpóźniej powinien być ogłoszony w dniu jutrzejszym. 

Proponowane zmiany musiały by być wpisane w regulamin, podjęte uchwałą, następnie ogłoszone w dzienniku 

urzędowym. Dopiero po wejściu uchwały w życie można by ogłosić przetarg. Zaproponował aby nad zmianę 

regulaminu podjąć w terminie późniejszym.     

Wszyscy Radni zgodzili się na propozycję Wójta.  

   

Ad. 2. Podsumowanie realizacji zadań inwestycyjnych : WPF ,jednoroczne i jednoroczne remontowe 

Podsumowanie realizacji zadań inwestycyjnych : WPF ,jednoroczne i jednoroczne remontowe omówiono 

zgodnie z Uchwała Nr XXII/171/2021 z dn. 15.12.2020r. w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu i 

Rozwoju.  

Zamówienie publiczne w roku 2021r. przedstawił Wójt Gminy. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.3. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 246/2021 w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie gminy 

na 2021r. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik. 

Radna Hanna Powicka zapytała o wynagrodzenia osobowe pracowników oświaty.  

Skarbnik Gminy poinformowała, że jest to na wniosek dyrektorów szkół.  

Radny Dariusz Naskręt zapytał o przeznaczoną kwotę na emerytury dla osób przechodzących na emeryturę w 

przedszkolu. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała , że jest to na wniosek dyrektora.  

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  

 

Ad.4. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 247/2021 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2021 - 2025. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  

 

Ad. 5. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 248/2021 prawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Gostyńskiego na rok 2021 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik. 



Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  

 

Ad. 6. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 249/2021 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Piaski na lata 2022-2027 

Skarbnik Gminy poinformowała, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia 

opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 -2027 jest pozytywna z uwagą,  

 

Uchwała Nr SO-10/0957/46/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

z dnia 29 listopada 2021 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Piaski na lata 2022-2027 stanowi załącznik do protokołu.  
Następnie szczegółowo omówiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piaski na 

2020 – 2024 przedstawiła Pani Elżbieta Karolczak Poinformowała, że podstawą opracowania Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Piaski jest projekt uchwały budżetowej na 2022 rok. 

Radny Dariusz Naskręt zapytał o zadania z wykazu przedsięwzięć trwające ponad rok – obwodnica Gostynia. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że ze względu na przedłużenie budowy obwodnicy oraz na wniosek Marszałka 

Województwa Wielkopolskiego  zadanie zostało przesunięte na  przyszły rok.   

 

Radni projekt WPF  otrzymali 15 listopada 2021r. poprzez aplikację esesja (informator). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  
 

Ad. 7. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 250/2021 w sprawie uchwały budżetowej na 2022 rok 

Przed przystąpieniem od omawiania budżetu gminy na 2022r. Skarbnik Gminy szczegółowo omówiła 

autopoprawki do budżetu gminy na 2022rok.  

Autopoprawki stanowią załącznik do protokołu.  

  

Uwag  do autopoprawek nie wniesiono. Autopoprawki do projektu budżetu na 2022 rok zostały zaopiniowane 

pozytywnie  przez wszystkich obecnych Radnych ( komisje Rady).  

  

Następnie Skarbnik Gminy poinformowała, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie 

projektu budżetu jest pozytywna z uwagą,  

 

Uchwała Nr SO-11/0952/46/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 29 

listopada 2021 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu Gminy Piaski na 2022 rok stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu wyraziła również opinie o możliwości sfinansowania przez Gminę 

Piaski deficytu budżetu roku 2022  

 

Uchwała Nr SO-10/0951/554/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

z dnia 29 listopada 2021 roku w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania przez Gminę Piaski 

deficytu budżetu roku 2022 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Radni projekt budżetu otrzymali 15 listopada 2021r. poprzez aplikację esesja (informator). 

Autopoprawki do budżetu gminy na 2022 rok wystawiono na e sesje 03.12.2021r.    

 

Następnie Skarbnik gminy szczegółowo przedstawiała budżet na 2022r., odpowiadała na pytania radnych w tym 

zakresie. Pytania dotyczyły między innymi: oświetlenia ulic, dotacje celowe na wymianę pieców i 

przydomowych oczyszczalni, wpływy z  podatku dochodowego, przytuliska znajdującego się na PSZOK, 

sterylizacji kotów, remontów dróg, pobudowania parkingu przy przedszkolu.  

Wójt przedstawił inwestycje wpisane w budżet gminy na rok 2022. Informacja stanowi załącznik do protokołu.   

 

Omówiła: 

Dochody bieżące: 

1. Podatek od nieruchomości – wzrost stawek o 6% (uwzględniono zmiany)  

2. Podatek od środków transportowych – zaktualizowane dane historyczne dotyczące wykonania wynikające ze 

sprawozdań za 3 kwartały 2021 r., uwzględniono zmiany w bazie podatkowej i zaplanowano wzrost o 6%.  

3. Podatek rolny – uwzględniono zmiany w bazie podatkowej i zaplanowano zgodnie komunikatem Prezesa 

GUS – 61,48 zł. za 1 dt.  



4. Wpływy z opłaty skarbowej, wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych, wpływy z podatku od 

spadków i darowizn, wpływy od działalności gospodarczej osób fizycznych opłacany w formie karty 

podatkowej, wpływy z opłaty produktowej, wpływy z opłat i kar za korzystanie ze środowiska oraz wpływy z 

pozostałych dochodów np. /odsetki od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat, pozostałe odsetki, 

wpływy z opłaty eksploatacyjnej - przyjęto poszczególne wartości na podstawie kształtowania się wpływów za 3 

kwartały 2021 roku.  

5. Wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych zaplanowano na podstawie wpływów za 3 

kwartał 2021 r. oraz ilości punktów sprzedaży alkoholu.  

6. Wpływy z najmu i dzierżawy składników majątkowych zaplanowano na poziomie roku 2021 uwzględniono, 

ściągalność powyższych należności oraz uwzględniono planowane zmiany.  

7. Wpływy z opłat z gospodarki odpadami ujęto na 12 miesięcy.  

8. Udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych zaplanowano na podstawie danych z Ministerstwa 

Finansów.  

9. Udziały w podatku dochodowym od osób prawnych zaplanowano na podstawie danych z Ministerstwa 

Finansów.  

10. Subwencje ogólne zaplanowano na podstawie danych z Ministerstwa Finansów.  

11. Dotacje z budżetu państwa na zadania własne i zlecone, na zadania realizowane na mocy porozumień z JST 

zaplanowano na podstawie informacji od dysponentów.  

12. Dotacje na realizację zadań w zakresie wychowania przedszkolnego wyliczono na podstawie ilości dzieci 

(sprawozdanie SIO) dzieci x =267 x 1506 = 402 102,00 zł  

(80103 - 2030 – 108 dzieci - 162 648,00 zł)  

(80104 - 2030 – 159 dzieci - 239 454,00 zł) 

13. Nie ujęto dochodów z grzywien nałożonych za naruszenie przepisów ruchu drogowego – Gmina nie posiada 

urządzeń rejestrujących.  

14. Zaplanowano dotację celową z powiatu na odśnieżanie dróg powiatowych, bieżące utrzymanie dróg 

powiatowych - zgodnie z porozumieniem.  

15. Zaplanowano dotację celową z gminy Gostyń, Krobi, Borku Wielkopolskiego – na podstawie porozumienia 

za dzieci uczęszczające do przedszkoli niepublicznych w gminie Piaski.  

 

Dochody majątkowe :  

1. Wpływy z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

zaplanowano wg założonego planu sprzedaży:  

a) sprzedaż działek wartość– 210 000,00 zł:  

- sprzedaż działki nr 198/9 obręb Strzelce Wielkie –wartość netto 71 000,00 zł  

- sprzedaż działki nr 652 obręb Strzelce Wielkie – wartość netto 59 000,00 zł  

- sprzedaż nieruchomości zabudowanej dz. 508/57 Strzelce Wielkie – wartość netto 80 000,00 zł  

2. Wpływy z tytułu prawa użytkowania wieczystego zaplanowano na podstawie danych z gospodarki 

nieruchomościami.  

 

Wydatki bieżące:  

1. Wydatki bieżące planowano dokonując racjonalizacji wynikającej z konieczności respektowania zasady 

zrównoważonego budżetu. W wydatkach bieżących z wyszczególnieniem wydatków na wynagrodzenia osobowe 

pracowników i składek od nich naliczonych przyjęto wzrost wynagrodzeń osobowych o 3,0%. Składki od 

wynagrodzeń przyjęto na podstawie obowiązujących przepisów prawa. Wysokość obowiązkowej składki na 

Fundusz Pracy zaplanowano w wysokości 2,45% podstawy wymiaru składek na ubezpieczenie emerytalne i 

rentowe. Planując wydatki na wynagrodzenia uwzględniono wykonanie za 3 kwartały 2021 roku i zmiany w 

zatrudnieniu. Planując wydatki w oświacie uwzględniono stopień zawodowy i zmiany w zatrudnieniu. 

Dodatkowe wynagrodzenie roczne i składki od niego naliczone planowano w wysokości 8,5 % sumy 

wynagrodzenia otrzymanego w ciągu roku kalendarzowego. Składki od dodatkowego wynagrodzenia rocznego 

przyjęto na podstawie obowiązujących przepisów prawa. Pozostałe wynagrodzenia i składki od nich naliczone 

zaplanowano na podstawie kształtowania się wykonania wydatków z ostatnich 3 lat. Zaplanowano wydatki na 

wpłaty PPK. Minimalne wynagrodzenie za pracę w 2022 roku przyjęto 3010,00 zł brutto, stawkę godzinowa 

19,70 zł.  

2. Wydatki na obsługę długu zaplanowano z uwzględnieniem poziomu nowego zadłużenia.  

3. Dotacje udzielone z budżetu Gminy zaplanowano na podstawie przewidywanego wykonania wydatków w 

2021 roku. Dotacje będą udzielone na podstawie konkursów i umów na realizację zadań publicznych (art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie) w dziale 851 rozdział 

85154  Przeciwdziałanie alkoholizmowi, w dziale 921 rozdział 92195 Pozostała działalność oraz w dziale 926 

rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej.  W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne dotacje będą udzielane na podstawie ustawy o 



ochronie przeciwpożarowej i uchwały Rady Gminy w sprawie: ustalania i trybu postępowania o udzielenie 

dotacji na inne zadania publiczne niż określone w ustawie o działalności pożytku publicznego, sposobu jej 

rozliczania oraz sposobu kontroli.  

W dziale 801 rozdział 80104 Przedszkola dotacje udzielane będą na podstawie uchwały Rady Gminy w sprawie: 

trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykonania i zawartych 

porozumieniach w sprawie pokrycia kosztów.  

W dziale 853 rozdział 85311 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej dotacje będą udzielane na 

podstawie porozumień i uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego na bieżąca działalność WTZ.  

Dotacje na ochronę zabytków w dziale 921 rozdział 92120 udzielone zostaną na podstawie uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji z budżetu Gminy Piaski na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich i robót 

budowlanych wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności Gminy Piaski. Dotacje dla 

niepublicznych jednostek systemu oświaty wyliczona na podstawie wniosków o ilości dzieci i uchwały. Dotacje 

na zadania bieżące realizowane na podstawie umów (przedszkola niepubliczne) – dzieci uczęszczające do 

przedszkola – gmina Gostyń, Pępowo, Borek Wielkopolski, Śrem.  

4. Pozostałe wydatki bieżące zaplanowano na poziomie przewidywanego wykonania w roku 2021 i 

uwzględniono zmiany.  

5. Wydatki na gospodarkę odpadami zaplanowano na 12 miesięcy.  

6. Zaplanowano odszkodowania za nabycie działek pod drogę publiczną (Grabonóg dział 600 rozdział 60016 § 

4590)  

 

Wydatki majątkowe:  

Rolnictwo i łowiectwo  

Infrastruktura wodociągowa wsi  

zadania:  

− Budowa sieci wodociągowej rozdzielczej do PSZOK Smogorzewo  

− Budowa sieci wodociągowej rozdzielczej w m. Bodzewko Pierwsze, Bodzewko Drugie Infrastruktura 

sanitarna wsi zadania:  

− Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączeniami w Strzelcach  

 

Transport i łączność  

Drogi publiczne wojewódzkie  

zadania: 

 − Dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu terytorialnego na 

dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych − Budowa obwodnicy Gostynia w 

ciągu drogi wojewódzkiej 434 pomoc finansowa dla Województwa Wielkopolskiego  

 

Drogi publiczne powiatowe:  

zadania:  

− Dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu terytorialnego na 

dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych − Przebudowa drogi powiatowej nr 

4943P Strzelce Wielkie - Tanecznica  

 

Drogi publiczne gminne  

zadania:  

− Przebudowa drogi gminnej nr 740530P w Smogorzewie  

− Przebudowa ulic przyległych do Rynku w Piaskach roboty nawierzchniowe  

− Sołectwo Grabonóg – przebudowa chodnika nr 740533P/L  

− Sołectwo Smogorzewo – utwardzenie części działki kostką betonową przy świetlicy wiejskiej  

− Sołectwo Strzelce Wielkie – przebudowa chodnika w Strzelcach Wielkich nr drogi P/L 740567  

− Sołectwo Szelejewo Drugie – przebudowa drogi gminnej w Bielawach Szelejewskich w zakresie budowy 

chodnika − Sołectwo Szelejewo Pierwsze – infrastruktura komunalna (przebudowa drogi gminnej w Szelejewie 

Pierwszym polegająca na budowie chodnika dz. nr 87 i 71/2 obręb Szelejewo Drugie)  

 

Drogi wewnętrzne:  

zadania:  

− Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Bielawach Szelejewskich  

 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa  

Pozostała działalność:  

zadania:  



− Sołectwo Bodzewo – termomodernizacja Domu strażaka  

 

Oświata i wychowanie  

Przedszkola:  

zadania:  

− Przebudowa kuchni w budynku Przedszkola Samorządowego w Piaskach  

 

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego  

Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby:  

− Budowa świetlicy wiejskiej kontenerowej wraz z infrastrukturą techniczną w Bodzewku Drugim dz. nr ewid. 

84/8  

− Budowa świetlicy wiejskiej kontenerowej wraz z infrastrukturą techniczną w Drzęczewie Drugim dz. nr ewid. 

124/14  

− Sołectwo Drzęczewo Drugie – budowa świetlicy kontenerowej wraz z infrastrukturą techniczną w Drzęczewie 

Drugim dz. nr ewid. 124/14  

− Sołectwo Rębowo – utwardzenie placu zabaw przy świetlicy  

− Termomodernizacja budynku Gminnego Ośrodka Kultury w Piaskach z wykorzystaniem instalacji OZE i 

przebudowa kotłowni 

 

Kultura fizyczna  

Obiekty sportowe  

zadania:  

− Rozbudowa przebudowa, nadbudowa budynku zaplecza szatniowo-sanitarnego wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą na stadionie sportowym w Piaskach  

− Sołectwo Drzęczewo Pierwsze – wykonanie i montaż ogrodzenia boiska sportowego przy świetlicy wiejskiej  

− Sołectwo Piaski – doposażenie placu zabaw (zestaw sprawnościowy na plac zabaw)  

 

Przychody:  

− kredyt na inwestycje (drogi, budowa kanalizacji sanitarnej Strzelcach Wielkich, rozbudowa szatni i 

termomodernizacja budynku GOK) – 6 288 641,00 zł  

− kredyt na spłatę kredytu – 700 000,00 zł Razem: 6 988 641, 

 

Rozchody :  

Planuje się:  

− spłatę kredytu długoterminowego - 700 000,00 zł  

Razem: 700 000,00 zł 

 

Złożyła informację o sytuacji finansowej Gminy Piaski  ze szczególnym uwzględnieniem aktualnego stanu 

zadłużenia w roku 2021 oraz prognoza zadłużenia w kolejnych latach. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Wójt przedstawił informacje dotyczące przeprowadzonego przetargu na energię elektryczna dla Gminy Piaski 

oraz opłaty za gaz.  

 

Radny Rafał Nowak zapytał o termomodernizację Centrum Kultury i Biblioteka w Piaskach.  

Wójt poinformował, że ocieplenie dotyczy tylko samego budynku Centrum, pozostałe budynki nie będą 

ocieplone. 

Radna Hanna Powicka zapytała o podłączenie gazu w sąsiadujących budynkach przy Centrum, zwróciła uwagę, 

że znajdują się tam pomieszczenia należące do Centrum: pracownia oraz Policja. Dodał, że jeżeli dół nie będzie 

ocieplony, a gaz podciągnięty będzie to generowało duże koszty ogrzewania. Klatka schodowa, która prowadzi 

do mieszkań komunalnych w chwili obecnej jest ogrzewana z kotłowni. Spytała, czy ona również będzie 

ogrzewana gazem, bo jeżeli nie zostanie ocieplona to również będą starty ciepła.  Pytała czy są plany założenia 

oddzielnego ogrzewania, tak jak mieszkańcy z domu komunalnego.  

Wójt poinformował, że wniosek o dofinansowanie mógł być złożony tylko i wyłącznie na działalność kulturalną, 

pozostała część traktowana jest jako część mieszkaniowa. Gmina otrzymała dofinansowanie, w chwili obecnej 

nie można nic zmienić ponieważ zostanie cofnięte dofinansowanie. Wójt dodał, że w przyszłości będzie trzeba  

budynek ocieplić całości. Co do ogrzewania klatki schodowej Wójt wyjaśnił, że wielu mieszkańców bloków 

rezygnuje z ogrzewania klatek schodowych, dlatego uważa, że nie jest to największym problemem.   

Radna Hanna Powicka powiedziała, że wynika z tego, iż taki wniosek warto było znać. 



Wójt mówił, że jeżeli Radni chcą uczestniczyć w opracowywaniu wniosków na dofinansowania to jest taka 

możliwość, na każdym etapie przygotowania Radni mogą być wzywani do urzędu. Wszystkie wnioski były 

opracowywane zgodnie z wymogami. 

Radna Hanna Powicka zwróciła uwagę, że przy realizacji inwestycji ul. Poznańska Rada nie wiedziała jak będzie 

wyglądać. 

Odpowiedzi udzielił Wójt informując, że Gmina Piaski nie opracowywała projektu, jak również nie wiedziała 

dokumentacji,  projekt dostępny był w starostwie  i można było się zapoznać.  

Radna Hanna Powicka podkreśliła, że przy przebudowie ulicy Drzęczewskiej mieszkańcy chcieli by mieć swój 

głos, również Radni, powinni wiedzieć wcześniej,  jak to jest projektowane, co tam będzie. 

Wójt wyjaśnił, że projekty wykonują projektanci z uprawnieniami zgodnie ze sztuką projektowania,. Przy 

remontach dróg staramy zaspokajać mieszkańców, tak jak miało to miejsce przy przebudowie ul. Kasprzaka i ul. 

Bojanowskiego. Projekt musi być wykonany. Są pewne rzeczy, które mogą być zmienione, zmodernizowane, 

jednak projekt wykonuje firma, projektant. 

Radna Hanna Powicka powiedziała, że na ostatnim posiedzeniu komisji Wójt mówił, że brał pod uwagę głosy 

mieszkańców ul. Bojanowskiego. Dodała, iż wie, że mieszkańcy chcą się wypowiedzieć na ten temat 

przebudowy ul. Drzęczewskiej. 

Radna Dagmara Rucińska zwróciła się do Radnej Powickiej o podanie propozycji przeprowadzenia konsultacji z 

mieszkańcami.  

Radny Dariusz Naskręt poinformował, że propozycja jest taka aby projektant przedstawił zainteresowanym 

osobom projekt, może się to odbyć w Centrum, gdzie przez godzinę projektant przedstawi projekt 

zainteresowanym mieszkańcom.   

Wójt odpowiedział że nie będzie problemu, można coś takiego zorganizować. Poprosił Radnych o 

poinformowanie mieszkańców o takim spotkaniu.  

Radny Dariusz Naskręt poinformował że niektórych sytuacji nie da się przewidzieć. Na zasadzie rozmów, 

wytłumaczenia jak ma być i czemu nie może być inaczej. Tak jak podczas remontu ul. Poznańskiej, gdzie 

projektant zaplanował, wykonawca wykonywał prace według projektu, a w rzeczywistości było coś innego.  

Wójt jeszcze raz podkreślił, że spotkanie można zorganizować. Wtedy Radni przyjdą z mieszkańcami, będziemy 

rozmawiać, tłumaczyć.  

 
Radny Dariusz Naskręt zapytał, czy roku budżetowym 2022 jest możliwość pobudowania drogi na ul. Św. Filipa 

Nerii.  

Odpowiedzi udzielił Wójt, informując, że w budżecie na rok 2022 tej drogi nie ma w planach, jest przebudowa 

ul. Drzęczewskiej. Nie wiadomo jaka będzie sytuacja w roku budżetowym. Poinformował, że pobudowania 

świetlic kontenerowych  w Drzęczewie i Szelejewie miał być na kwotę 200 000 zł w chwili obecnej jest to koszt 

300 000 zł. Projektant zwrócił uwagę, że jeżeli ceny nie wyhamują kwota może dojść nawet do 500 000 zł. 

Radni na bieżąco będą informowani jakie inwestycje zostały wykonane, co zostało do zrobienia, jakie koszty. 

Radna Hanna Powicka zwróciła uwagę na konieczność remontu ul. Chrobrego. 

Wójt odpowiedział, że być może w roku 2022 znajdą się środki na wykonanie dokumentacji.  

Radna Maria Wesołek mówiła o remoncie świetlic a także zalewaniu domostw w Szelejewie Pierwszym.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie.  

Za przyjęciem budżetu na 2022 rok Radni głosowali jednogłośnie.  

 

Ad. 8. – Ad.12  Zaopiniowanie projektów Uchwał Nr 251/2021, 252/2021, 253/2021, 254/2021, 255/2021  w 

sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy i Komisji na rok 2022 

 

Ad. 10. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 253/2021 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg,  

Uwag do projektów uchwały nie wniesiono. Projekty uchwał został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

Budżetu i Rozwoju.   

 

Ad. 13. Zaopiniowanie projektu Uchwały Nr 256/2021 w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  

 

Ad. 14. Sprawy bieżące.  

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał Radnych z pismami, które wpłynęły do biura Rady: 

- Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego – Uchwała Nr XXXVI/704/21 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego w spawie podjęcia stanowiska potępiającego antysemickie i godzące w praworządność 

wydarzeń, do których doszło w dniu 11 listopada 2021r. w Kaliszu.  



Radni jednogłośnie wyrazili opinię, że Rada nie będzie podejmować takiego stanowiska.  

- Samorządowy Fundusz Poręczeń Kredytowych w sprawie obchodów 20-lecia. 

 

Radny Dariusz Naskręt zapytał czy gdy Gmina otrzyma środki z polskiego łady, zadań inwestycyjnych oraz 

wniosków jest dużo, czy pracownik na tym stanowisku podoła wszystkim zadaniom, czy nie zabraknie godziny i 

czy rozważane jest przyjęcie nowego pracownika na stanowisko zamówień publicznych by obecny pracownik 

zajął się pisaniem wniosków o dofinansowanie.  

Wójt wyjaśnił, że jeżeli zajdzie taka potrzeba to należy kogoś zatrudnić, być może w ramach przesunięć 

pracownika. Dodał, że bardzo dużo gmin do przetargów zatrudnia firmy zewnętrzne. Dodał, że sprawa będzie 

monitorowana.  

 

Przewodniczący Rady zapytał o możliwość dofinansowania wozu strażackiego dla Bodzewa.  

Wójt powiedział, że zadanie nie zostało wpisane w budżet na rok 2022. Dodał, że bardzo mu zależy na tym aby 

OSP Bodzewo otrzymało nowy samochód. Sytuacja finansowa roku budżetowego będzie monitorowana, być 

może znajdą się środki na dofinansowanie.   

 

Radna Justyna Sarbinowska zapytała czy w Piaskach i na wsiach został wystawiony piasek do posypywania 

dróg. 

Wójt poinformował, że w dniu dzisiejszym odbywa się Rada Nadzorcza ZUK sp. z o.o. w Piaskach, sprawa 

zostanie poruszona. 

 

Radna Hanna Powicka zabrała głos w sprawie odśnieżania. Mówiła, że w gminie są miejsca, które potrzebują 

odśnieżania w odpowiednim momencie, są to drogi pod górkę.  

Wójt stwierdził, że pracownicy ZUK wiedzą, które miejsca powinny być odśnieżane w pierwszej kolejności. 

Radna Hanna Powicka podziękowała za  postawienie kontenera oraz podłączenie wody na przytulisku    

 

 

Przewodnicząca posiedzenia 

 

           Dagmara Rucińsk 
 

 

Przygotował(a): Joanna Polaszyk 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


